
Sociálna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 06.02.2020  

Číslo: 3139/2020/OSV/ 

Vybavuje: Mgr. Monika Bérešová   

e-mail: monika.beresova2@vucke.sk 

telefón: 055-72 68 280 

 

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 13. rokovania Komisie Sociálnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, 

konaného dňa 05.02.2020 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach zasadačka č. 

242 (I. poschodie) 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie 

2. Schválenie programu 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní dotácií 

(bod č. 8.a programu Zastupiteľstva KSK) 

4. Návrh Štatútu Dotačnej komisie Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie dotácií (bod č. 

8.b programu Zastupiteľstva KSK) 

5. Zmena a doplnenie všeobecne záväzného  nariadenia  Košického  samosprávneho  kraja č. 1/2002 

o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného nariadenia 

č. 8/2008 a č. 5/2014 (bod č. 9 Zastupiteľstva KSK) 

6. 2. etapa protikorupčných opatrení (bod č. 16 Zastupiteľstva KSK) 

7. Návrh Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja (bod č.16.a 

Zastupiteľstva KSK) 

8. Návrh Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja (bod. 

č.16.b programu Zastupiteľstva KSK) 

9. Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja (bod č.16.c programu 

Zastupiteľstva KSK) 

10. Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja za rok 

2019 (Bod č. 6 programu Zastupiteľstva KSK) 

11. Informácia o výsledkoch výzvy na poskytovanie špecializovaného sociálneho poradenstva 

v košickom kraji na 2020 - 2021 

12. Rôzne 

13. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvorila 13. 

rokovanie sociálnej komisie. Z celkového počtu 25 členov komisie je prítomných 18 členov komisie, 

čo je nadpolovičná väčšina a komisia je uznášaniaschopná. Návrh programu rokovania komisie bol 

členom zaslaný e-mailom.  

 

Diskusia: Do diskusie sa nezapojil žiaden z prítomných.  

 

Záver: Neboli predložené žiadne návrhy na doplnenie programu rokovania. 



 

K bodu č. 2 

Schválenie programu 

 

Predsedníčka komisie požiadala členov komisie o hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 1/2020 

Komisia schvaľuje program 13. rokovania komisie.  

 

Hlasovanie č. 1 

Prítomní: 18 

 

Za:   18                                        Proti: 0                                  Zdržal sa: 0 

 

Predsedníčka komisie skonštatovala, že program 13. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 3: 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní dotácií 

 

Vyjadrenie: Vystúpila Ing. Mgr. Jarmila Hviščová, zamestnankyňa Agentúry na podporu regionálneho 

rozvoja, n.o., ktorá uviedla, že návrh VZN o dotáciách, ktorý bol predkladaný na predchádzajúcom 

zastupiteľstve bol upravený, v ust. § 1 Predmet úpravy, § 2 Základné pojmy, § 4 Spoločné ustanovenia 

o tvorbe finančných prostriedkov, zmena v ods. 4 a k ďalším zmenám došlo v Záverečných 

ustanoveniach.  

 

Diskusia: Do diskusie sa zapojila Ing. Šuleková s otázkou, či ide o spravodlivé percentuálne 

rozdelenie dotácií podľa poslancov kraja. P. Hviščová uviedla, že prerozdelenie bolo stanovené na 

základe merateľných kritérií ako je počet obyvateľov, počet poslancov. Hlavný kontrolór poukázal na 

nevyváženosť objemu prerozdeľovaných financií medzi predsedom a zastupiteľstvom, taktiež má za 

to, že predseda by nemal menovať členov komisie ako aj to, že zamestnanci úradu, ktorí budú členmi 

komisie by mali mať iba poradný hlas a nie rozhodovaciu právomoc.  

 

Záver: Materiál bol schválený 

 

Uznesenie č. 2/2020 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a  schváliť Návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní dotácií   

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 19 

 

Za: 19                                          Proti: 0                             Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 4: 

Návrh Štatútu Dotačnej komisie Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie dotácií 

 

Vyjadrenie: Materiál uviedla, zamestnankyňa Agentúry na podporu regionálneho rozvoja, n.o. Ing. 

Mgr. Jarmila Hviščová. 

 

Diskusia: Ing. Šulekovú zaujímalo, ako bude prebiehať výber externých hodnotiteľov. P. Hviščová 

konštatovala, že výber bude robený na základe výzvy,  návrhov od poslancov,  z komisií či 

zamestnancov Úradu KSK. Hlavný kontrolór sa dotazoval, či by nebolo vhodnejšie, aby bol Štatút 

súčasťou VZN, aby sa nestalo, že jeden z materiálov nebude v zastupiteľstve schválený. JUDr. Bilčak 

nesúhlasí so spájaním materiálov, nakoľko ak by nebol schválený 1 materiál, automaticky sa neschváli 



ani druhý. Sociálna komisia odporúča, aby externí hodnotitelia, ktorí sú zamestnancami úradu mali iba 

hlas poradný.  

 

Záver: Návrh bol schválený. 

 

Uznesenie č. 3/2020 
Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh Štatútu Dotačnej komisie 

Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie dotácií 

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 18 

 

Za: 18                                         Proti: 0                               Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu č. 5: 

Zmena a doplnenie všeobecne záväzného  nariadenia  Košického  samosprávneho  kraja č. 

1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného 

nariadenia č. 8/2008 a č. 5/2014   

 

Vyjadrenie: Materiál prezentovala Mgr. Martina Kožárová. (zástupkyňa riaditeľa Kancelárie predsedu 

KSK). Prezentáciu nového loga KSK a symbolov kraja sa uskutočnila prostredníctvom PowerPointu.    

 

Diskusia: Predsedníčku komisie zaujímalo, čo viedlo Úrad KSK k zmene loga. K  zmene sa pristúpilo 

najmä z dôvodu zastaralosti loga KSK – logo sa používalo 12 rokov. Doc. PhDr. Ing. Leškovú PhD. 

zaujímala suma, ktorá bola použitá na spracovanie materiálu. Mgr. Kožárová sa vyjadrila, že ide 

o výsledok práce marketingového oddelenia, materiál spracoval zamestnanec KSK.  

 

Záver: Zo strany prítomných neboli dané žiadne doplnenia na zmenu navrhovaného VZN. 

 

Uznesenie č. 4/2020 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť zmenu a doplnenie všeobecne 

záväzného nariadenia KSK podľa predloženého návrhu na uznesenie 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 18 

 

Za: 18                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 6: 
2. etapa protikorupčných opatrení 

 

Vyjadrenie:  Ide o názov materiálu, ktorý sa člení na ďalšie body. 

 

K bodu č. 7: 

Návrh Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie: Materiál uviedol JUDr. Bilčak, ktorý odprezentoval návrh Rokovacieho poriadku 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja. Hlavným zámerom zmeny materiálu bolo otvorenie 

zastupiteľstva verejnosti  nakoľko novým trendom je tzv „otvorená samospráva“. Na každom 

zastupiteľstve bude mať verejnosť vyčlenených 30 min, jeden občan 5 minút. 

 

Diskusia: Pán Sačko súhlasil s možnosťou vystúpenia občanov na zastupiteľstve a ich zaradenie do 

programu. JUDr. Bilčak upresnil, že vystúpiť môžu všetci občania, ktorí sa prihlásia elektronickou 

formou 72 h. pred začiatkom zastupiteľstva. Obyvateľ kraja bude mať právo vystúpiť na 



Zastupiteľstve (max. 6 obyvateľov v trvaní max. 5 minút). Je potrebné otvoriť zastupiteľstvo 

verejnosti. Hlavný kontrolór pripomienkoval, aby bola v materiály zapracovaná možnosť, aby sa aj on 

mohol elektronicky prihlásiť do rozpravy Zastupiteľstva. Tvrdil, že ak chcel v minulosti zareagovať 

nedostal sa k slovu. MUDr. Farkaš podporuje návrh kontrolóra. MUDr. Fulková oponovala tým, že 

hlavný kontrolór má vystupovať ako poradný orgán, preto nie je opodstatnené jeho prihlásenie do 

rozpravy elektronickou formou. 

 

Záver: Sociálna komisia odporúča vedeniu Úradu Košického samosprávneho kraja, aby sa zaoberala 

pripomienkou hlavného kontrolóra, ktorá sa týka jeho elektronického prihlásenia do rozpravy na 

Zastupiteľstve KSK. 

 

Uznesenie č.5/2020 

Sociálna komisia odporúča vedeniu Úradu Košického samosprávneho kraja, aby sa zaoberala 

pripomienkou hlavného kontrolóra, ktorá sa týka jeho elektronického prihlásenia do rozpravy na 

Zastupiteľstve KSK. 

 

Hlasovanie č.4 

Prítomní: 17 

 

Za:  12                                        Proti: 0                                     Zdržal sa:5 

 

Uznesenie č. 6/2020 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh Rokovacieho poriadku 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 17 

 

Za:  17                                         Proti: 0                                     Zdržal sa:0  

 

K bodu č. 8: 
Návrh Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie: K materiálu sa vyjadril JUDr. Bilčak a PhDr. Anna Heribanová (vedúca organizačného 

oddelenia). Výraznou zmenou je to, že rokovania komisií budú verejné a bude sa z nich vyhotovovať 

zvukový záznam pre interné potreby úradu, pre účely riadneho zápisu z rokovania jednotlivých 

komisií. Každý člen komisie bude mať oficiálnu e-mailovú adresu. Do materiálu je zapracovaná aj 

možnosť hlasovania „per rollam“. Upravujú sa práva a povinnosti tajomníkov komisií, plánuje sa 

ustanoviť jednotný rokovací deň komisie a prílohou materiálu sú jednotné vzory uznesení. 

 

Diskusia: Predsedníčka komisie sa vyjadrila, že nie je plne stotožnená s tým, aby sa na komisiách 

robili zvukové záznamy. Odpoveď: Zvukový záznam sa nebude zverejňovať a bude sa vymazávať. 

Bude uchovávaný 2 po sebe nasledujúce rokovania.   

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

Uznesenie č. 7/2020 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK  prerokovať a schváliť Návrh Rokovacieho poriadku 

komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja   

 

Hlasovanie č. 6 

Prítomní: 17 

 

Za: 17                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 



K bodu č. 9: 

Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie: Materiál uviedla Ing. Darina Šebeňová (vedúca odboru správy majetku), ktorá sa 

vyjadrila, že zmenu Zásad hospodárenia s majetkom KSK si vyžiadala aplikačná prax, ale aj novela 

zákona o majetku vyšších  územných celkov, ďalej uviedla, že všetky zmeny sú uvedené v dôvodovej 

správe. 

 

Diskusia: Do diskusie sa nevyjadril nikto zo zúčastnených. 

 

Záver: Materiál bol schválený 

 

Uznesenie č. 8/2020 

Sociálna komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Zásady hospodárenia 

s majetkom Košického samosprávneho kraja 

 

Hlasovanie č. 7 

Prítomní: 14 

 

Za: 14                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 10: 

Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja za rok 2019 

Vyjadrenie: K materiálu sa vyjadril hlavný kontrolór Ing. Ľubomír Hudák, ktorého útvar za rok 2019 

vykonal 44 kontrol. Poukázal na útoky zo strany predsedu KSK na jeho osobu, ďalej sa vyjadril, že na 

základe výsledkov kontrol, ktoré uskutočnil v roku 2018 boli zo strany ÚHK podané aj trestné 

oznámenia. Zdôraznil, že má zablokovaný prístup k účtovníctvu a preto nemôže kontrolovať výšku 

dlhu KSK.   

 

Diskusia: Dr. Bc Ogou predložil 4 otázky, ktoré zašle aj v písomnej podobe. Dotazoval sa na názov 

právnej kancelárie, ktorá zastupuje KSK v jednaní proti hlavnému kontrolórovi, výšky úverov od 

vzniku KSK, dôvody zablokovania prístupu hlavného kontrolóra k účtovníctvu a vyjadrení k žalobe.  

 

Záver: Komisia zobrala uvedené na vedomie.  

 

Uznesenie č. 9/2020 

Sociálna komisia berie na vedomie správu o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra 

Košického samosprávneho kraja za rok 2019 

Hlasovanie č. 8 

Prítomní: 13 

 

Za: 13                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 10: 

Informácia o výsledkoch výzvy na poskytovanie špecializovaného sociálneho poradenstva v košickom 

kraji na 2020 – 2021 

 

Vyjadrenie: Informácie o výsledkoch výzvy uviedla vedúca sociálnych vecí Mgr. Nemcová. Do výzvy 

na roky 2020-2021 20.11.2019 a na základe hodnotenia podaných projektov, kvality obhajoby, 

kontrolnej činnosti u poskytovateľov poradenstva a ostatných predložených dokumentov odporučila 

vedeniu KSK zazmluvniť celkovo 28,25 poradenských miest čím bude podľa názoru OSV dostatočne 

pokrytá sieť špecializovaného poradenstva v kraji.  

 



Diskusia: Do diskusie sa nezapojil nikto zo zúčastnených.  

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie.  

 

Uznesenie č. 10/2020 

Sociálna komisia berie na vedomie informáciu o výsledkoch výzvy na poskytovanie špecializovaného 

sociálneho poradenstva v košickom kraji na 2020 - 2021 

 

Hlasovanie č. 9 

Prítomní: 14 

 

Za: 14                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

 

 

Rôzne 

JUDr. Mgr. Rovinský poukázal na nedávnu situáciu, ktorá sa týkala uhorenia detí v osadách. Otvoril 

diskusiu o tom, kedy sa začne daná situácia v osadách riešiť a čo bude ďalej po skončení národných 

projektov. Zastáva názor,že veľkým problémom sú chýbajúci terénni pracovníci v osadách a KSK by 

mal túto situáciu nejakým spôsobom riešiť. Ing. Holečko sa vyjadril, že má problém s hlasovaním na 

pozmenené návrhy. Navrhuje, aby sa pozmenené návrhy na uznesenia podávali písomne a nie ústne.  

 

K bodu č. 10: 

Záver 

Predsedníčka komisie PhDr. Jana Cibereová konštatovala, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakovala prítomným za účasť a uviedla, že ďalšie rokovanie komisie sa uskutoční dňa 

08. 04. 2020 na Úrade Košického samosprávneho kraja.  

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Mgr. Zuzana Nemcová  

tajomník komisie 

...................................................... 

PhDr. Jana Cibereová 

predseda komisie 

 

                                                                                                                                     

 


